
Dagsorden til bestyrelsesmøde den 21.11.23, kl. 17.00-19.00 

Tilstede:  

Afbud fra:  

Referent: Mette 

Punkt: Begrundelse/formulering: Beslutning: 
 

Høringssvar 
 

Materiale fremsendes   

Nyt fra børnehuset 
• Vuggestue, børnehave, 

specialgruppe 

• Personale 

• Bussen 

 
 

 

 
 

 

Vi har en del sygdom i personalegruppen 

pt – corona, opkast, feber/hoste. Derfor er 

vi nødt til at trække vikarer ind. Det er 

dyrt, men nødvendigt for at vi kan passe 

børnene. 

Josefine er tilbage i vuggestuen efter 

barsel. De modtager supervision pt, for at 

konstituerer sig. det er et rigtig 

spændende forløb, der foregår over 2 

gange. 

I specialgruppen er Line startet på gul 

base. Line er rimeligt nyuddannet, men 

med god erfaring inden for 

specialpædagogikken. 

Som afløser for Sarah er Mathine ansat i et 

tidsbegrænset ansættelse frem til 1.3. 

hendes ansættelse er situationsbestemt 

forstået på den måde, at den er knyttet op 

til støttetimer, der skal genvisiteres. 

 

Bussen kører med en gruppe dagligt, og 

det fungerer lige nu. Det giver nogle gode 

muligheder for oplevelser ude i verden, 



f.eks. skal storegruppen til Odense/villa 

vau, og både madsby parken, 

naturcenteret og søbadet benyttes flittigt. 

 

Information 
• Nyt fra kommunen 
• Pædagogisk dag 24.11.23 

• Pædagogisk dag forår 2024 – 
flyttes til fredag den 1.3.24, så 
vi kan bruge dagen på at flytte 

og lave læringsmiljøer i Rød, 
samt etablere vuggestuen i 

grøn 
• Evaluering af læreplanen 

 

 

 Der er lige nu travlt med skolevisitationer 

og skoleindmelding til almen skole. 

  

Opkvalificeringspuljen 

Regeringen har med finansloven for 2023 

afsat midler til mere uddannet pædagogisk 

personale (opkvalificeringspuljen).  Der er 

afsat henholdsvis 107,0 mio. kr. i 2023 og 

195,9 mio. kr. årligt i 2024-2030 til 

opkvalificeringspuljen. Svarende til 

413.000 i 2023 og 760.000 i 2024 – 2030 i 

Middelfart.  

Med puljen er der ikke kommet en løsning 

ift. understøtte de ansatte under 

uddannelse, som KL havde ønsket. KL vil 

derfor hurtigst muligt afsøge hvilke 

muligheder, der kan være for det. 

 

Afskaffelse af bededag 

Der er i budget 2024 lavet en teknisk 

tilretning af budget, som samlet set 

betyder der tilføres 1.042.000 mio. til 

dagtilbud. Budgettet er endnu ikke 

vedtaget 

 

Branding af dagtilbud 

Der har været nogle meget fine historier 

fra dagtilbud i hele Middelfart på facebook 

gruppen for Middelfart Kommune i år, og 

det gentage igen med den gode historie fra 



Chili til marts 2024, og jeg tænker, at det 

bliver noget omkring sammenlægningen af 

børnehavegrupperne i rød chili. 

 

 

 

Kursus i første hjælp 

Vi arrangerer vedligeholdelses-kurser og 

grundkurser til marts 2024.  

 

Tilsyn 

Der vil blive udført tilsyn lige efter 

årsskiftet. Det er konsulent Anna Sofie, der 

udfører det. Det bliver ud fra rammen i 

hjernen og hjertet, hvor vores 

tilsynsrapport fra 20/21 også ligger 

tilgængelig. 

 

Pædagogisk dag 

Temaet er ”faglig ledelse af læringsrum”. 

Mette laver et oplæg, som personalet 

arbejder ud efter, gennem 2 

reflektionsøvelser og en 

handlingsorienteret øvelse, hvor der skal 

planlægges en prøvehandling, som så 

behandles på næstkommende p-møde. 

Eftermiddagen bruges til at tænke store 

tanker om den kommende 

sammenlægning, vuggestuens indretning i 

team 2, og specialgruppens tanker om 

udnyttelse af huset. 

 

Vi ønsker bestyrelsens godkendelse af: 

Pædagogisk dag forår 2024 – flyttes til 

fredag den 1.3.24, så vi kan bruge dagen 

på at flytte og lave læringsmiljøer i Rød, 

samt etablere vuggestuen i grøn. 

Specialgruppen får deres eget program. 

 



Læreplanen skal evalueres inden 1.1.24. 

Louise og jeg er i gang, og den vil blive 

offentliggjort på vores hjemmeside når den 

er færdig 

 

   

 

 

Budget 2023 
 

 
 

Budget 

Som det ser ud nu, går vi ud af året med 

et underskud, og der er stadig vores gæld 

fra tidligere år, som vi skal afbetale på. 

Annette Friis er tæt på ift. vores 

økonomiske situation, og sammen med 

økonomi findes der en holdbar løsning på 

tilbagebetaling.  

Vores store fravær i denne periode, 

trækker hårdt på vikarbudgettet, og det 

betyder, at vi ved udgangen af november, 

har brugt 95% af budgettet, hvor vi gerne 

”kun” skulle have haft brugt 91,6%. 

 

 
Indkomne punkter 

• Kommunikation mellem 
pædagoger og forældre 
(Line) 
- I forbindelse med 

opstart 
- Løbende 

kommunikation 

• Morgenmad i Chili 
(forældrehenvendelse/Li
sa) 

 Morgenmad i Chili: 
To henvendelser er blevet drøftet. Der 
er forståelse for undring over 

ændringen. Baggrunden for ændringen 
blev uddybet; der er i den senere tid et 

stigende antal børn, der ønsker 
morgenmad helt frem til kl 7.15, 
særligt blandt de mindste børn. 

Samtidig afleveres størstedelen af 
børnene særligt i Grøn Chili mellem kl. 

7 og 7.30, det har gjort det 
udfordrende for personalet både at 
kunne give den fornødne hjælp til de 

der spiser, rydde op efter maden og 



også modtage de børn der afleveres i 
tidsrummet.  
Siden ændringen opleves af personalet 

langt større ro både for de spisende 
børn, de legende børn og de børn, der 

skal afleveres. Det har været en 
lettelse og forbedring af morgenerne 

for alle. 
Morgenmadstilbuddet består af en 
lunet bolle med smør – det har der 

været tvivl om, men det vil 
fremadrettet ensrettes. Det kan alle 

spise og mættes af indtil der er 
formiddagsmad 8.30. 
Morgenmaden i Chili er ikke en del af 

den forældrebetalte madordning, 
ordlyden omkring dette vil blive 

opdateret på hjemmesiden. Den er 
derimod et ekstra tilvalg gjort af 
institutionen.  

Som udgangspunkt er det forældrenes 
ansvar at børn afleveres parate til en 

dag i børnehave/vuggestue, herunder 
med rette tøj til årstiden, ren ble og 
mad i maven. Vi har dog forståelse for 

at morgenerne i nogle familier starter 
tidligt, hvorfor morgenmadstilbuddet 

kan være en hjælp til logistikken.  
Der bliver evalueret løbende på den 
aktuelle ændring.  

Andre løsningsmuligheder blev også 
drøftet, herunder at sætte tidsrummet 

med morgenmad ned, så det ryddes 
væk 6.45 eller helt undlade det. Det er 
for bestyrelsen vigtigt at personalet i 



morgentimerne har mulighed for at 
tage godt imod alle børn. 

 

Kommunikation mellem 
pædagoger/forældre: 

Hvordan kan vi forældre bidrage til, 
at den gode kommunikation 

vedligeholdes?  
- Kort på garderoben: der 

mangler bleer, der er post 
osv 

- Kan brug af aula blive et 
mere benyttet 

kommunikationsmiddel? 
- (og hvornår kan man 

forventer svar – fx ikke i 
weekenden/aftener) 

- Eller er SMS bedrre? 

Eventuelt 
 

 Opdatering af personalebilleder 
Afsender (navne) i nyhedsbrevet 

Under hver gruppe 
 

 

Der er forplejning til mødet. 

Næste møde onsdag den 17.1.24, kl. 17-19 

Valg til bestyrelsen den 5.3.24 


